

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that the Canadian International Development Agency will contribute \$75,000 out of its international emergency relief fund to the League of Red Cross Societies to help combat the effects of the serious flooding in Romania.

Following almost continuous torrential rains, large areas of Romania have been flooded by tributaries of the Danube over-flowing their banks. There has been heavy crop damage just prior to harvest and many industrial and communications facilities have been totally or partially destroyed. The Romanian Government on July 3 declared a state of emergency and ordered a nationwide mobilization to deal with the floods. The gravity of the situation led the Romanian Red Cross on July 10 to appeal to the League of Red Cross Societies for assistance, and the Canadian Red Cross on July 11 donated \$7,500.

\*

\*

\*

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Allan J. MacEachen, a annoncé aujourd'hui que l'Agence canadienne de développement international versera \$75,000 de son Fonds des secours internationaux d'urgence à la Ligue des Sociétés de Croix-Rouge pour combattre les effets des graves inondations qui sévissent en Roumanie.

A cause de pluies torrentielles presque incessantes, les affluents du Danube ont débordé, inondant de vastes régions de la Roumanie. Le secteur agricole a subi de lourds dommages juste avant la moisson et de nombreuses usines et installations de télécommunications ont été totalement ou partiellement détruites. Le 3 juillet, le Gouvernement de la Roumanie a décrété l'état de nécessité et a ordonné la mobilisation générale pour lutter contre les inondations. La gravité de la situation a amené la Croix-Rouge de Roumanie à demander le 10 juillet du secours à la Ligue des Sociétés de Croix-Rouge et, le 11 juillet, la Croix-Rouge canadienne lui a fait don de \$7,500.